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Z á p i s n i c a 

zo 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Sľažanoch 
konaného dňa 17.06.2011 

 
 
Štvrté zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Sľažanoch otvoril a viedol starosta Ing. Jozef Magát.  Po 
otvorení privítal  prítomných poslancov /9/,  hlavného kontrolóra obce p. Rudolfa Baču a ostatných hostí. 
Nakoľko sú prítomní všetci poslanci, zasadnutie je uznášaniaschopné. 
 
K bodu 2. 
Za overovateľov dnešnej zápisnice sú určení: Ing. Silvia Bačová, p. Milan Jankovič  
Starosta navrhol, aby bola zriadená komisia, ktorá spracuje konečný návrh uznesenia zo 4. zasadnutia OZ 
v zložení: p. Peter Ďurica, p. Marián Ivanič, p. Helena Martišová 
Zapisovateľku menoval Eriku Magátovú. 
 
p. starosta – navrhol doplniť do programu za bod 3.) nový bod 4.) Prehodnotenie nájomných zmlúv 
v zdravotnom stredisku.  Na predchádzajúcom zasadnutí OZ bola schválená výška nájomného v bytoch 
a nebytových priestoroch v ZS. Nájomcovia v nebytových priestoroch nesúhlasia s výškou nájomného 
a požiadali o jeho prehodnotenie, odvolávajú sa na nedostatok pacientov. 
 
p. Jankovič – požiadal o doplnenie nového bodu Prehodnotenie počtu zamestnancova na Obecnom úrade. 
p. starosta – o počtoch zamestnancov a ich pracovných náplniach oboznámi poslancov na najbližšom 
riadnom zasadnutí OZ v septembri 2011. 
Poslanci hlasovali o doplnenom programe 4. zasadnutia OZ . Hlasovanie: za 9, proti 0, zdržal sa 0 
Program bol odsúhlasený v nasledovnom znení: 
 

1. Otvorenie zasadnutia a procedurálne záležitosti 
2. Určenie návrhovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa 
3. Schválenie platu starostu obce Sľažany 
4. Prehodnotenie nájomných zmlúv v zdravotnom stredisku 
5. Prejednanie záverečného účtu obce Sľažany za rok 2010 
6. Stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému účtu obce Sľažany 
7. Správa hlavného kontrolóra o výsledku kontroly plnenia rozpočtu obce za I. štvrťrok 2011 
8. Plán práce hlavného kontrolóra na II. polrok 2011 
9. Dodatok č. 2 k VZN o odpadoch, ich zbere, preprave, zneškodňovaní v zmysle zákona č. 223/2001 

Z.z. platné pre obec Sľažany 
10. Schválenie darovacej zmluvy uzatvorenej v zmysle občianskeho zákonníka na darovanie 

nehnuteľností bližšie opísané v tejto zmluve 
11. Rôzne 
12. Diskusia 
13. Záver 

 
Starosta vyzval overovateľov zápisnice z predchádzajúceho zasadnutia OZ, aby svojimi podpismi potvrdili 
správnosť zápisnice.  
 
k bodu 3./ 
Schválenie platu starostu obce Sľažany – príloha č. 1 
p. starosta – s účinnosťou od 1.6.2011 platí novela zákona č. 253/1994 Zb. o právnom postavení 
a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších predpisov, ktorá bola prijatá 
zákonom č. 154/2011 Z.z. . Starostovi patrí plat, ktorý je súčinom priemernej mesačnej mzdy zamestnanca 
v NH vyčíslenej na základe údajov ŠÚ SR za predchádzajúci kalendárny rok a zákonom stanoveného 
násobku.  Pre obec Sľažany sa uvedený násobok znížil z 2,29 na 1,98, čo predstavuje rozdiel 160,- €.  Plat 
starostu obce určuje OZ v súlade so zákonom (podľa počtu obyvateľov obce), pričom základný plat môže 
OZ zvýšiť až o 70%. Podľa platného zákona starosta obce už nemá nárok na ďalšie odmeny. 
Starosta požiadal poslancov, aby mu bol ponechaný plat, ktorý má v súčasnosti.  Odôvodnil to 
skutočnosťou, že z jeho funkcie vyplývajú aj povinnosti mimo pracovnej doby, kde účasť na rôznych 
podujatiach (pohonné hmoty atď.) si financuje z vlastných prostriedkov. Aby mu zostal pôvodný plat, je 



2 
 

potrebné základný plat navýšiť o 12%, čo predstavuje 160,- €. Jeho hrubá mzda tak  bude na úrovni 
1.705,- € (cca 1.200,-  € v čistom). 
Mgr. Karáčová -  plat starostu sa po tejto úprave nezvýši oproti tomu, aký má v súčasnosti. Nechce 
navýšenie, plat  zostane na úrovni, ktorá bola schválená na začiatku volebného obdobia (základný plat zo 
zákona pred novelou zákona).  
p. Ivanič – pri nástupe do funkcie starostu boli určité podmienky, teraz sa zmenili, treba mu plat ponechať 
taký, ako má.  
p. Jankovič – navrhol plat upraviť o 11%. 
Poslanci hlasovali o plate starostu – základný plat upravený o 12%. 
Hlasovanie: za 9, proti 0, zdržal sa 0 
 
k bodu 4./ 
Prehodnotenie nájomných zmlúv v zdravotnom stredisku 
p. starosta – v ambulanciách a v lekárni v ZS bolo doterajšie nájomné vo výške 2,98 € za m2 (90,- Sk) 
ročne. Na 3. zasadnutí OZ bolo odsúhlasené nájomné vo výške 1,50 €/m2 mesačne. Táto výška nájomného 
bola stanovená na základe prieskumu a prepočítania nákladov obce na prevádzku priestorov. Obec je 
stratová a už vôbec nemá finančné prostriedky na rekonštrukciu. Nájomné sa nemenilo od roku 1996, jeho 
úprava bola preto nevyhnutná.  
Nájomníci ambulancií a lekárne sa postupne vyjadrili k predloženým dodatkom k nájomným zmluvám 
nesúhlasne. Argumentujú tým, že majú málo pacientov a nemôžu si dovoliť platiť také nájomné. Dokonca 
sa vyjadrili, že v prípade ponechania stanovenej sumy, nebudú v Sľažanoch poskytovať svoje služby. 
Detská lekárka začala ordinovať v Zlatých Moravciach, kde prevzala ambulanciu po MUDr. Kardošovi. 
V našej obci má upravenú pracovnú dobu, je predpoklad (podľa jej vyjadrenia), že ordinačné hodiny ešte 
obmedzí. Obec nemá páky, aby ich ovplyvnila. V záujme zachovania detskej lekárky v obci starosta navrhol 
poslancom OZ zníženie odsúhlaseného nájomného na polovicu, t.j. 0,75 € za m2  mesačne. Tiež nesúhlasí 
so znižovaním nájomného, no lekári sú si vedomí, že nie je iné riešenie. Je ich málo, kladú si preto 
podmienky.  
Ing. Bačová – nájomné bolo stanovené porovnateľné s inými obcami. Budova ZS sa nemôže 
rekonštruovať, lebo obec nemá na to peniaze. Pokiaľ nájomníci budú platiť len symbolické  nájomné, 
nikdy sa budova neopraví. Navrhla nájomné vo výške 1,- € na m2 mesačne.  
p. Barta – detská lekárka má skrátené ordinačné hodiny a menej pacientov,  preto treba prihliadnuť na 
túto skutočnosť. 
Mgr. Karáčová – ak sa nájomné neupraví, lekári môžu odísť  a to nechceme.  
 
Starosta dal hlasovať o návrhu nájomného vo výške 0,75 € za m2 mesačne v nebytových priestoroch v ZS. 
Hlasovanie: za 5, proti 0, zdržal sa 4 
 
Vzhľadom k tomu, že za tento návrh hlasovala väčšina, o návrhu nájomného vo výške 1,- € sa nehlasovalo. 
Odsúhlasená výška nájomného je definitívna, s lekármi sa o jej výške ďalej rokovať nebude.  
 
k bodu 5./ 
Prejednanie záverečného účtu obce Sľažany za rok 2010 – príloha č. 2 
p. Hudecová – záverečný účet bol poslancom doručený, jednotlivé položky bližšie vysvetlila .  
Ing. Bačová – záverečný účet je neprehľadný. Požiadala, aby v budúcnosti bola k ZÚ predložená aj 
rekapitulácia, aby bolo jasné, ako obec hospodárila, nakoľko údaje v ZÚ sú skreslené.  
 
k bodu 6./  
Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu obce Sľažany – príloha č. 3 
p. Bača – jeho pripomienky sú zhrnuté v stanovisku.  ZÚ neobsahuje zostatky na účtoch obce, nie je v ňom 
zahrnutá inventarizácia. Ďalej poukázal na skutočnosť, že obec netvorila v predchádzajúcich rokoch 
rezervný fond, ktorého tvorba vyplýva  zo zákona.  
Vyzval starostu, aby bol v tomto roku zriadený RF, ktorého prostriedky sa môžu použiť v prípade 
nepredvídaných udalostí.  
Vzhľadom na uvedené skutočnosti, navrhol hlavný kontrolór schváliť Záverečný účet obce Sľažany 
za rok 2010 s výhradami.  
Poslanci hlasovali o schválení záverečného účtu za rok 2010 s výhradami.  
Hlasovanie: za 7, proti 0, zdržal sa 2 
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k bodu 7./  
Správa hlavného kontrolóra o výsledku kontroly plnenia rozpočtu obce za I. štvrťrok 2011 - 
príloha č. 4 
p. Bača – niektoré položky rozpočtu sú prečerpané, niektoré položky sa naopak nečerpajú. Je potrebné, 
aby finančná komisia pripravila návrh úpravy rozpočtu.   
Upozornil na to, že obec neodvádza prostriedky do sociálneho fondu. Zo zákona sa má odvádzať každý 
mesiac. V kolektívnej zmluve je uvedené štvrťročne. Obec musí postupovať podľa zákona, teda bude 
prostriedky do SF odvádzať mesačne.  
p. Ivanič – ako sa riešila spotreba elektrickej energie v hasičskej zbrojnici? 
p. starosta – náklady na energiu boli refundované firme, ktorá realizuje rekonštrukciu HZ.  
OZ zobralo na vedomie Správu hlavného kontrolóra obce o výsledku kontroly  plnenia rozpočtu obce.  
 
k bodu 8./ 
Plán práce hlavného kontrolóra na II. polrok 2011- príloha č. 5 
p. Bača – plán kontrolnej činnosti bol doručený poslancom spolu s pozvánkou.  
Poslanci hlasovali o predloženom pláne kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra. 
Hlasovanie: za 9, proti 0, zdržal sa 0 
 
k bodu 9./ 
Dodatok č. 2 k VZN o odpadoch, ich zbere, preprave, zneškodňovaní v zmysle zákona č. 223/2001 
Z.z. platné pre obec Sľažany – príloha č. 6 
p. starosta – tento dodatok je potrebný za tým účelom, aby sa mohla obec zapojiť do separovaného zberu  
elektronického odpadu kontajnerovým spôsobom. Je možnosť spolupracovať s firmou, ktorá umiestni 
v budove OÚ box na batérie a drobné elektroodpady. Chceme využiť túto možnosť, no je nevyhnutné mať 
to ošetrené dodatkom k VZN č. 19/2008 o odpadoch, ich zbere, preprave, zneškodňovaní.  
Hlasovanie: za 9, proti 0, zdržal sa 0 
 
K bodu 10./ 
Schválenie darovacej zmluvy uzatvorenej v zmysle občianskeho zákonníka na darovanie 
nehnuteľností bližšie opísané v tejto zmluve – príloha č. 7 
p. starosta – obec si dala vypracovať geometrický plán, ktorým boli zamerané pozemky od OÚ smerom 
k ZŠ, aby bolo možné začať pripravovať výstavbu chodníkov ku škole. Vzhľadom k tomu, že pred väčšinou 
rodinných domov sú priestranstvá vo vlastníctve občanov, bol pripravený návrh Darovacej zmluvy, ktorej 
znenie je potrebné OZ schváliť.  Po schválení návrhu darovacej zmluvy  sa začne rokovať s vlastníkmi 
pozemkov tak, aby sa čo najskôr pozemky vysporiadali.   
Hlasovanie: za 9, proti 0, zdržal sa 0 
 
K bodu 11./ 
Rôzne 
A/ Žiadosť p. Ferenca o predĺženie nájomnej zmluvy – príloha č. 8 
p. starosta – p. Ferenc požiadal o predĺženie nájomnej zmluvy o šesť mesiacov, t.j. čo 31.12.2011. Navrhol 
nájomnú zmluvu predĺžiť. Teraz obec nemá prostriedky na prevádzkovanie budovy pre potreby 
organizácií. Ak sa objekt prenajme, nebudeme mať náklady a nebude ani chátrať.  
p. Ivanič – keď odtiaľ p. Ferenc odíde, bude problém s ďalšou prevádzkou objektu. Súhlasí s predĺžením 
prenájmu. 
Ing. Tullová – navrhla  budovu aj s bývalým kinom predať. 
p. starosta – kým to nie je nevyhnutné, nechce predávať obecný majetok.  
Mgr. Karáčová -  hovorilo sa o tom, že budova bude daná k dispozícii organizáciám. 
p. starosta – v objekte nie je kúrenie, teraz nemáme peniaze na to, aby sme ho dokázali zabezpečiť. 
Vznikli by ďalšie náklady na elektrickú energiu, kúrenie. Finančná situácia obce v súčasnosti neumožňuje 
investovať do budovy, najvhodnejšie je ponechať ju v nájme.  
Hlasovanie: za 7, proti 0, zdržal sa 2 
 
B/ p. starosta – informoval, že bolo prijatých 5 zamestnancov na povodňové práce (čistenie potoka – 
vysekávanie porastov, zber konárov z potoka, čistenie rigolov, oprava vozovky, kosenie, úpravy v obci).  
Obec má na týchto zamestnancov mzdové náklady len vo výške 5%, 95% je refundované.  
Ďalej sa vyberajú pracovníci na drobné obecné služby (natieranie lávok, zábradlí, hrabanie, kosenie trávy). 
Obec to nebude stáť nič. Je však problém nájsť ľudí. Tí, ktorých sme doteraz oslovili, nemajú záujem. 
Všeobecne nezamestnaní nemajú záujem zapájať sa do práce.  
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D/ Hasičská zbrojnica – je odovzdaná, je podaná žiadosť na kolaudáciu. Zatiaľ nie je vybudovaná plynová 
prípojka. Mala sa realizovať už v minulom roku, neboli však pripravené ani podklady.   
 
K bodu 12./ 
Diskusia 
A/ Ing. Tullová – občania sa pýtajú, prečo sa platí za prenájom hrobových miest. 
p. starosta – vyplýva to zo zákona. Naša obec je medzi poslednými, ktoré začali poplatky vyberať. Takmer 
všetky okolité obce to už robia niekoľko rokov.  Pasportizácia cintorínov a VZN bolo schválené ešte 
v minulom roku, bolo však pred voľbami, tak sa k vyberaniu poplatkov nepristúpilo.  
 
B/ Ing. Tullová – zaujímala sa, kto rozhoduje o tom, kde sa kosí. Poukázala na to, že obec kosila jarok pred 
ZŠ (ľavá strana – pri súkromných pozemkoch). 
p. starosta – priestranstvá pozdĺž súkromných pozemkov sú povinní kosiť občania (vlastníci priľahlých 
nehnuteľností), ostatné kosí obec.  Obec si považuje za povinnosť pokosiť priestory pri škole, je to aj 
v záujme bezpečnosti detí (lepší výhľad). Inak sa pri súkromných pozemkoch nekosí. Sú však prípady, keď 
nie je iná možnosť, len pokosiť (napríklad ak sa tu občania nezdržiavajú, nemáme na nich kontakt). Sú to 
naozaj len ojedinelé prípady. V žiadnom prípade sa nekosia súkromné pozemky tak, ako v minulosti.  
 
C/ p. Ivanič – na ihrisku je zle osadená preliezka, deti si tam udierajú hlavy. 
p. starosta – preliezku neosádzala obec. Firma, ktorá preliezky zabezpečovala  realizovala aj ich osadenie. 
Je to tak vo všetkých obciach. Reklamovali sme to, už je problém odstránený a všetko je v poriadku. Treba 
sa tam ísť pozrieť.  
 
D/ p. Ďurica – informoval sa, prečo je zápach v okolí ČOV. 
p. Ivanič – je to preto, lebo občania z domov, kde je vybudovaná kanalizácia (tí, čo nie sú napojení) 
prečerpávajú obsah žúmp do kanalizácie. Nie je to povolené, no i tak to robia.  Je potrebné takýchto 
občanov hlásiť na OÚ.  
 
 
 

Uznesenie č. 4/2011 
zo 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Sľažanoch 

konaného dňa 17.06.2011 
 
Obecné zastupiteľstvo v Sľažanoch: 
A./ Prerokovalo a berie na vedomie: 

1./   Plat starostu obce 
2./   Nájomné za ambulancie v zdravotnom stredisku 
3./   Záverečný účet obce za rok 2010 
4./   Stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému účtu obce za rok 2010 
5./ Správu hlavného kontrolóra obce o výsledku kontroly plnenia rozpočtu obce za I. štvrťrok 

2011 
     6./   Plán práce hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2011 

7./   Dodatok č. 2 k VZN č 19/2008 o odpadoch, ich zbere, preprave a zneškodňovaní 
8./   Schválenie darovacej zmluvy 
9./   Rôzne 
 

B./ Schvaľuje:  
1./ Plat starostu obce v zmysle § 3 ods. 1 zákona č. 253/1994 Z.z. o právnom postavení 
a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest zvýšený o 12% v zmysle § 4 ods. 2 
zákona č. 253/1994 Z.z. s účinnosťou od 1.6.2011 (hrubý plat vo výške 1.705,33 €, cca 1.200 
€ v čistom). 
2./ nájomné za ambulancie vo výške 0,75 € za m2 mesačne 
3./ záverečný účet obce za rok 2010 s výhradami 

 Záverečný účet neobsahuje výsledky inventarizácie a hodnotu majetku obce, 
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 Informáciu o stave finančných prostriedkov na jednotlivých účtoch obce 
v peňažných ústavoch k 31.12.2010, 

 Nebol vytvorený rezervný fond z prebytku hospodárenia. 
       4./ Plán práce hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2011 a poveruje ho jeho plnením.  
       5./ Dodatok č. 2 k VZN č. 19/2008 o odpadoch, ich zbere, preprave a zneškodňovaní v zmysle 

zákona č. 223/2001 Z.z. platné pre obec Sľažany.  
       6./ Darovaciu zmluvu uzatvorenú v zmysle Občianskeho zákonníka medzi týmito zmluvnými 

stranami : (viď príloha) 
       7./ Predĺženie nájmu pre p. Ferenca  o šesť mesiacov t.j. do 31.12.2011 
 
Zapísala: Erika Magátová 

 
 
 
 
Ing. Jozef  M a g á t       Mgr. Beáta Karáčová 
     starosta obce                        zástupca starostu  
 
 
 
 
Overovatelia: 
 
Ing. Mariana Tullová, PhD.      p. Helena Martišová 

                 

 


